
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 23. juni 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1519
Det fremgår af ministerens svar på MOF alm. del - spørgsmål 1358, at klassifikationen af
et vandløbs tilstand er baseret på de antal kvalitetselementer, der foreligger viden om. Vil
ministeren i forlængelse heraf besvare følgende:
– Vil ministeren ændre denne fremgangsmåde, så sandsynligheden for at opnå god

økologisk og kemisk tilstand ikke er større, jo mindre man ved om de enkelte kvalitets-
elementer?

– Hvornår er denne fremgangsmåde blevet indført?
– Kan ministeren bekræfte, at den korrekte tolkning af direktivet er, at manglende viden

om et kvalitetselement betyder, at området ’dumper’ som følge af ’one out, all out’-
princippet, og at manglende viden om et kvalitetselement automatisk skal føre til en
undersøgelse af kvalitetselementet i det pågældende vandområde?

– Hvilke konkrete bestemmelser i vandrammedirektivet og deres guidelines giver hjem-
mel til at fastsætte tilstanden i et vandområde alene baseret på de elementer, der er
viden om?

– I hvor mange vandforekomster er tilstanden vurderet til god økologisk tilstand baseret
på færre kvalitetselementer, end direktivet kræver?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rasmus Nordqvist (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Rasmus.Nordqvist@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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